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W sobotę na gdańskim torze Polska, 
Szwecja, Rosja i Wielka Brytania 
będą rywalizować o awans do finału 
Drużynowych Mistrzostw Świata 
Juniorów. Turniej finałowy zaplanowano 
na 28 września w Pardubicach. 
Początek zawodów o godz. 17.00.

Wszczęto postępowanie w sprawie 
wystawy „The Human Body Exhibition” 
wskutek zawiadomień złożonych przez 
posła PiS Andrzeja Jaworskiego oraz 
adwokata Donata Paliszewskiego.

Już siedem lat, bo od 2007 roku, w 
Sopocie trwają przepychanki pomiędzy 
Urzędem Miasta, a firmą Panorama 
Development.
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Tysiące gości odwiedziło wystawę ogrodniczą połączoną z kiermaszem „GRAJMY W 
ZIELONE”. Impreza, która już po raz jedenasty odbywała się na terenie Pomorskiego
Rynku Hurtowego „Rënk”, była kolejnym sukcesem prezesa Stanisława
Gierszewskiego i jego zespołu. Str. 3

Zobacz 
czym żyje 
Trójmiasto, 
wejdź na:
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Siedem lat urzędniczej 
przepychanki w Sopocie

O przepustkę do Pardubic

„The Human Body Exhibition” 
bada prokuratura
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367 mln zł
sprzedaż GPEC w 

2012 roku wg rankingu 
„Polityki”

186 mln zł
za tyle Gdańsk sprzedał 

GPEC niemieckiej spółce 
komunalnej

77 tys. zł
roczny dochód prezydenta 

Gdańska Pawła 
Adamowicza z rady 
nadzorczej GPEC

Muszę uporządkować 
sytuację w PO 

– szef partii, premier Donald 
Tusk o spadku notowań i 

wewnętrznych sporach (PAP).

(...) kibicuje premierowi, mam 
nadzieję że poprawi rezultaty 

– Grzegorz Schetyna, wicelider 
PO o sytuacji sondażowej 

partii i jej liderów (TVN 24).

(...) minister Nowak złożył 
korektę oświadczenia 

majątkowego, to się zdarza(...) 
samochód nie jest jego, jest w 

leasingu, należy do banku 
– marszałek Ewa Kopacz 

(PO) o ostatnich przypadkach 
ministra (Polsat).

Liczby

Cytat tygodnia

Personalia
� Ewa Kowalska, wydawca 
„ibedekera”, opisująca dziennik 
budowy stadionu na Letnicy - 
Gdańsk i organizująca spacery 
edukacyjne po mieście otrzyma 
nagrodę - 7 tys. zł brutto – za 
promocję Gdańska. Kapituła 
nagrody zakwalifikowała 
ponadto do finału blogi Kon-
rada Mielnika (Radio Gdańsk), 
Jarosława Zalesińskiego 
(„Dziennik Bałtycki”), Michała 
Juszczakiewicza - reżysera, 
producenta, aktora, który w 
latach 80. debiutował główną rolą 
w filmie Franciszka Trzeciaka 
„Punkty za pochodzenie”. Ewa 
Kowalska zanim została wydawcą 
własnego przewodnika przez lata 
związana była z Polskapresse.

� Ryszard Milewski, b. prezes 
Sądu Okręgowego w Gdańsku, 
który padł swoistą ofiarą prowo-
kacji dziennikarskiej w sprawie 
rzekomego przyspieszenia 
posiedzenia sądu w sprawie 
Amber Gold wrócił po wielu 
miesiącach przerwy medycznej 
do pracy i orzekania w sprawach 
karnych. Natomiast rzecznik 
dyscyplinarny poinformował 
Radio Gdańsk, że w sprawie 
bedącej przyczyną kłopotów 
b. prezesa zostanie wszczęte 
postępowanie dyscyplinarne, gdyż 
biegły na podstawie oryginału 
nagrania rozmowy telefonicznej 
R. Milewskiego z rzekomym 
urzędnikiem kancelarii premiera 
- potwierdził jego autentyczność.

� Lech Wałę-
sa oświadczył, 
że nie będzie 
dalej wiódł 
sporów o 
przywództwo 
strajku w sierpniu 1980 roku. 
Według Henryki Krzywonos, 
rzeczywistym przywódcą strajku 
w stoczni miałby być Bogdan 
Borusewicz, dziś marszałek 
Senatu z PO, poprzednio z 
PiS. Marszałek do wypowie-
dzi H. Krzywonos nie odniósł 
się publicznie mimo sugestii 
b. prezydenta i historycznego 
przywódcy „S”. Z historyczną 
rolą H. Krzywonos polemizuje 
natomiast od lat Zenon Kwoka, 
który w sprawie zatrzymania 
tramwaju ma bardziej prozaiczne 
spojrzenie.

Gdy zmęczy cię praca, gwar 
i ruch uliczny,

Niech porwie cię wielki 
przemysł turystyczny,

Zanęci cię Turcja, Egipt, 
ciepłe morze,

To biuro podróży ci bardzo 
pomoże.

Na lotnisku tłumy ojców 
i potomków,

Wystrojone żony pchają się 
w ogonku.

Poddaj się rewizji, nie 
narzekaj bo cię

Muszą szybko upchnąć 
w ciasnym samolocie.

Nie bój się gdy straszą, 
że wypadną maski

Bo gorsze są później 
radosne oklaski.

Po kilku godzinach w 
powietrzu - nagroda,

Czeka ciepłe morze i piękna 
pogoda.

Wkrótce już wystawią swoje 
blade ciała 

i pokażą światu co natura 
dała.

Gdy rozejrzeć się wokoło 
i nastawić ucha

Różnych tu nieznanych się 
języków słucha.

Tutaj też zrozumiesz po co 
i dlaczego

W szkole się uczyłeś języka 
rosyjskiego.

F(ig)raszka

Na razie trwa tzw. postępowanie wy-
jaśniające w tej sprawie. Prokuratura ma 
30 dni na podjęcie decyzji, czy i komu 
przedstawione zostaną konkretne zarzuty. 

Zawiadomienie o podejrzeniu popeł-
nienia przestępstwa polegającego na zbez-
czeszczeniu zwłok jako pierwszy złożył 
w prokuraturze Donat Paliszewski, który 
opublikował artykuł w naszym portalu. 
Adwokat powołuje się m. in. na artykuł 
262 § 1 kodeksu karnego, który brzmi 
„Kto znieważa zwłoki, prochy ludzkie 
lub miejsce spoczynku zmarłego, podle-
ga grzywnie, karze ograniczenia wolności 
albo pozbawienia wolności do lat 2”. 

- Należy jednak przyjąć, że na gruncie  
art. 262 k.k. określenie „zwłoki” odnosi 
się zarówno do całego ciała, jak i jego 

części (szczątków) powstałych na skutek 
rozkładu, rozkawałkowania itp. Istota 
znieważenia (zniewagi, obrazy) spro-
wadza się do zachowania, które według 
zdeterminowanych kulturowo i społecz-
nie aprobowanych ocen stanowi wyraz 
pogardy, uwłaczania czci. Znieważenie 
zwłok musi mieć charakter działania o 
charakterze umyślnym i związane być 
tym samym z wyrażeniem braku szacun-
ku należnego zmarłemu, obrażania go i 
bezczeszczenia tak słownie, jak i przez 
demonstracyjne gesty – tłumaczy swoje 
stanowisko adwokat Donat Paliszewski w 
swoim artykule pt. „Czy to aby na pewno 
lekcja anatomii?” 

Poseł PiS Andrzej Jaworski również 
odnosi się do wspomnianego 262 § 1 
kodeksu karnego, dodając argument o 
wykorzystywaniu ciał  pozyskanych w 
Chińskiej Republice Ludowej, „czyli 
państwie słynącym z braku poszanowa-
nia fundamentalnych praw człowieka, a 
przede wszystkim prawa do życia”.

Prezydent Gdańska mimo sprzeciwów 
nie podjął żadnych kroków w celu odwo-
łania lub przerwania wystawy „The Hu-
man Body”. 

– Wystawa jest inicjatywą prywatną 
zorganizowaną w prywatnej przestrzeni, 
a udział w niej dobrowolny i odpłatny. 
Udział w wystawie jest więc indywidual-
ną decyzją każdego z nas – odpowiedzia-

ła Emilia Salach, kierownik biura praso-
wego urzędu miasta w Gdańsku.

Organizatorzy „The Human Body 
Exhibition” od początku przekonują, że 
ich przedsięwzięcie ma charakter eduka-
cyjny a ciała zostały pozyskane w sposób 
legalny. 

Decyzja, czy śledztwo zostanie 
wszczęte, musi zostać podjęta do 7 maja, 
bo tego dnia minie 30 dni od pierwszego 
zawiadomienia.

Wystawa „The Human Body Exhi-
bition” trwa od 2 maja w klubie Garnizon 
Kultury przy ul. Słowackiego 23. Potrwa 
do końca sierpnia.

(UA)
Fot. Urszula Abucewicz

„The Human Body Exhibition” 
bada prokuraturaWszczęto postępowanie 

w sprawie wystawy 
„The Human Body 
Exhibition” wskutek 
zawiadomień złożonych 
przez posła PiS 
Andrzeja Jaworskiego 
oraz adwokata Donata 
Paliszewskiego. Teraz 
gdańska prokuratura 
musi wyjaśnić, 
czy organizatorzy 
ekspozycji dopuścili 
się przestępstwa 
zbezczeszczenia zwłok. 

Po 20 latach 
rozbudowy doszło 
do otwarcia 
dwóch obiektów 
Pomorskiego 
Centrum 
Traumatologii im. 
Mikołaja Kopernika 
w Gdańsku.

Dwa nowe budynki mają 
łączną powierzchnię ponad 
11,5 tys. mkw. W budynku 
nr 8, o 10 salach i łącznej 
powierzchni użytkowej 5998 
mkw. znajdują się centralna 
sterylizatornia, oddziały in-
tensywnej terapii dla dzieci i 
dorosłych oraz dwa bloki ope-
racyjne. W drugim (tzw. budy-
nek KS, powierzchnia użytko-
wa 5561 mkw.) umieszczono 
laboratorium histologii i cyto-
logii, pracownie endoskopo-
we i gastroenterologiczne dla 
dzieci i dorosłych, oddziały 
ortopedii, neurochirurgii i chi-
rurgii ogólnej. 

Łącznie w obu obiektach 
znajduje się 140 łóżek. W 
salach operacyjnych planu-
je się wykonywanie ok. 11,5 
tys. zabiegów chirurgicznych 
rocznie. Inwestycja została 
sfinansowana z budżetu woje-
wództwa pomorskiego. War-
tość robót budowlanych wy-
niosła łącznie około 104 mln 
zł, natomiast wartość sprzętu 
i aparatury medycznej  niemal 
69,5 mln zł.

Podczas uroczystego otwar-
cia nowych obiektów szpitala 
marszałek województwa po-

morskiego Mieczysław Struk 
podziękował dotychczasowym 
dyrektorom szpitala, że z de-
terminacją ten obiekt budowali. 
Struk podziękował też białemu 
personelowi, a także radnym 
województwa pomorskiego za 
przekazanie w ostatnim okresie 
100 mln zł na budowę dwóch 
obiektów i 27 mln na ich wypo-
sażenie. Struk trafnie zauważył, 
że brakuje parkingu na samo-
chody przy tak dużej placówce 
medycznej.

Wicemarszałek Hanna 
Zych-Cisoń, której podlega 
pomorska służba zdrowia, 
powiedziała: – Będziemy 
chcieli jeszcze w tym roku 
przekształcić ten szpital w 
spółkę. Jest możliwość od-

zyskania kilku milionów z 
budżetu państwa. Liczę tutaj 
na dyrektora Kostrzewę, że 
wszystko uda mu się tutaj 
ogarnąć i w ramach spółki uda 
mu się również od NFZ pozy-
skać stosowne pieniądze. Ten 
szpital jest na mapie Pomorza 
bardzo ważną placówką me-
dyczną. Jako spółka, szpital 
będzie mógł szybciej urucho-
mić swoje odziały lecznicze. 
To co dostrzegam, to wzrasta 
poczucie odpowiedzialności 
pracowników służby zdrowia 
za miejsce pracy. Te spółki, 
które udało nam się utworzyć, 
to widzę że personel jest w 
nich zadowolony. 

Dariusz Kostrzewa, dy-
rektor nowej placówki: - Ten 

szpital jest bardzo potrzeb-
ny Pomorzu. Zainstalowany 
sprzęt w salach operacyjnych 
jest światowego standardu. 
Tutaj, do tej placówki spro-
wadzamy personel ze szpitala 
kolejowego. Trzeba też będzie 
dokonać zmian, co do obsługi 
stołu operacyjnego. Będzie-
my zatrudniać pracowników 
w zależności od potrzeb i do 
wielkości kontraktu z płat-
nikiem. Ale już wiemy, że 
musimy zwiększyć stan za-
trudnienia do obsługi nowej 
aparatury. 

Jerzy Buczkowski, spe-
cjalista anestezjolog: - Mamy 
światowej klasy aparaturę, 
która może zastąpić oddech 
u pacjenta. Ona gwarantuje 
całkowite przejęcie tej funkcji 
u dziecka. Najbliższy taki od-
dział jest na Polankach. Tutaj u 
nas można wykonywać długie 
przewlekłe operacje u dzieci. 
Po operacji trafiają pacjenci 
na oddział intensywnej tera-
pii. Jest to ośrodek do którego 
dzieci przyjeżdżają po różne-
go rodzaju wypadkach. Także 
po ciężkich poparzeniach, jak 
również noworodki z sepsą czy 
ciężkimi obrażeniami. 

Wła-49
Fot. Włodzimierz Amerski

Otwarcie nowych 
obiektów Pomorskiego 
Centrum Traumatologii
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Osoby, które lubią praco-
wać w ogrodzie tradycyjnie 
już podczas wystawy mogły 
kupić kwiaty, ziemię, odżywki 
do roślin, maszyny. Była rów-
nież okazja do zasięgnięcia 
fachowych rad.

Przychodząc na wysta-
wę miałam pewne oczeki-
wania - wyznała Agnieszka 
Olesińska. - Przyjechałam 
szukając pewnych kwiatów, 
ale zawsze jest tak, że nie 
znajdę tego czego szukam, 
ale zauważę coś nowego co 
mnie zaciekawi. Niespodzia-
nek nie było, ale kupiłam 
truskawkę wiszącą coś zu-
pełnie innego na balkon czy 
do małego ogrodu. Kupiłam 
również trawę, która wcze-
śniej nie była tak popularna, 
a teraz zauważyłam, że coraz 
więcej osób jest zaintereso-
wanych trawami ozdobnymi. 

Na wystawę wybrałam się po 
raz trzeci.

Impreza odbywała się już 
po raz jedenasty. W tym roku 
wzięło w niej ponad 200 wy-
stawców, z których większość 
to stali bywalcy wystawy.

- Na „Grajmy w zielone” 
jestem szósty, albo siódmy 
raz i bardzo sobie chwalę tą 
imprezę - powiedziała Iwona 
Gostomczyk, firma Rodogosz, 
specjalizującej się w rododen-
dronach i sosnach. - Klien-
tom odwiedzającym nasze 
stoisko muszę udzielać wiele 
rad, zwłaszcza odnośnie ro-
dodendrona. wiele osób wra-
ca do mnie po towar, bo jest 
zadowolona z tego co jest. 
Rodedendrony są wymaga-
jącą rośliną, ale odwdzięczą 
się później pięknymi kwia-
tami. Wiele pytań jest przy 
zakupach sosen lub świerków 

szczepionych. Klienci pytają o 
stanowisko, jak wysoko będą 
rosły, czy dadzą sobie radę w 
klimacie gdańskim. Jest grono 
osób, które chodzą z katalo-
giem z wybranymi roślina-
mi, z wykazami roślin, które 
sobie wcześniej wybrali. Jest 
też grono osób, które trzeba 
zachęcić do kupna. Ludzie są 
coraz bardziej zorientowani w 
tym co chcą kupić.

Tradycyjnie w sobotę 
przyznano nagrody w kon-
kursach na: najciekawszą 
aranżację stoiska wystawy, 
najciekawszy produkt dla 
ogrodu, najpiękniejszy kwiat 
wiosenny, najpiękniejszy 
krzew, najpiękniejsze drzew-
ko. Również publiczność wy-
bierała najciekawiej zaaran-
żowane jej zdaniem stoisko. 
Największym wygranym wy-
stawy okazało się połączone 
stoisko ZIELONY DOM 
- Marzenna Świtalska oraz 
ORLEX BETON - Michał 
Gębarowski, które uzyskało 
największe uznanie zarówno 
u komisji konkursowej, jak i 
u publiczności.

- Zdecydowanie najlepsza 
jest nagroda publiczności - 
przyznała Marzenna Świ-
talska, pracownia „Zielony 
dom”, zwycięzca konkursu 
na najciekawszą aranżację 
stoiska oraz w głosowaniu 
publiczności. - To jest naj-
większe wyróżnienie. Cały 
wkład pracy, cały wysiłek 
robimy dla potencjalnych 
odbiorców. Wystawa i my je-
steśmy dla odwiedzających. 
Uznanie publiczności jest dla 
nas największą nagrodą. Od-
wiedzający nasze stoisko py-
tali praktycznie o wszystko. 
O materiały, o technologię, 
o materiał roślinny. Jest po-
trzeba organizowania takiej 
imprezy nawet w szerszym 
zakresie. Gdybyśmy mieli 
więcej aranżacji klientowi 
byłoby łatwiej podejmować 
decyzje. Uważam, że impre-

za z samymi pokazowymi 
aranżacjami ogrodowymi 
miałaby sens. Można było-
by pokazać różne stylistyki, 
materiały, w różnych kombi-
nacjach. W tym roku posta-
wiliśmy na modernistyczny 
układ, nowoczesny, jak naj-
bardziej prosty. Tak zwany 

ładny, funkcjonalny i bezob-
sługowy. Zaproponowaliśmy 
taką trochę wyższą półkę, ale 
bardzo klarowny, spokojny, 
prosty i łatwo dla klienta w 
ogarnięciu projekt.

Wśród osób, które od-
dały głos na najciekawiej 
zaaranżowane stoisko roz-

losowano skuter. Szczęście 
już w pierwszym podejściu, 
wylosowana osoba musi być 
przy scenie w momencie lo-
sowania, uśmiechnęło się do 
pani Reginy Wyrczyńskiej z 
Biskupińca. 

Tomasz Łunkiewicz
Fot. Tomasz Łunkiewicz

Zwycięzcy konkursów

Najciekawszy produkt dla ogrodu
1. Green & Joy Cash And Carry Sp. z o.o.
za „POLYVERSUM” - Środek ochrony roślin zawierający żywy organizm (w formie za-
rodników), przeznaczony do ochrony strefy korzeniowej przed chorobami grzybowymi.
2. Centrum Szkolkarskie JUSTYNA 
za „EM OGRÓD” – kompozycja pożytecznych mikroorganizmów o właściwościach 
probiotycznych
3. BH Hucińska i Synowie Sp. z o.o.
za traktor ogrodowy STIGA Estate Grand Royal 
Wyróżnienie - ORLEX BETON - Michał Gębarowski
za kule i sześciany betonowe do ogrodu

Najpiękniejszy kwiat wiosenny
1. Szkołka Bylin - Olga i Marcin Dąbrowscy 
za „Wilczomlecz”
2. FHU ALINA - Alina Lewków
za „Kampanule”
3. Ogrodnictwo – Radosław Grzymkowski 
za „Begonię zwisającą”

Najpiękniejszy krzew 
1. PHUP AURA - Justyna Zbroińska 
za „Leszczynę Red majestic”
2. Z.O.B. BAOBAB - Marcin Jażdżewski
za „Fortegillę”
3. PPH „RODOGOSZ” - Iwona Gostomczyk
za „Azalię”

Najpiękniejsze drzewko 
1. Jarosław Skakuj – Firma HANDEL
za „Klon Palmowy Garnet”
2. Szkółka Roślin Ozdobnych - Paweł Pesta
za „Lipę drobnolistną“
3. Szkółka Drzew Owocowych i Ozdobnych - Krzysztof Karwacki 
za „Jabłoń ozdobną OLA”

Najciekawsza aranżacja stoiska wystawy
1. ZIELONY DOM - Marzenna Świtalska orazORLEX BETON - Michał Gębarowski
Za wspólną aranżację stoiska 
2. Z.O.B. BAOBAB - Marcin Jażdżewski

Najciekawsza aranżacja stoiska w głosowaniu publiczności
ZIELONY DOM - Marzenna Świtalska oraz ORLEX BETON - Michał Gębarowski
Za wspólną aranżację stoiska

Tysiące „Grały w zielone”
Tysiące gości odwiedziło wystawę 
ogrodniczą połączoną z kiermaszem 
„GRAJMY W ZIELONE”. Impreza już 
po raz jedenasty odbywała się  na 
terenie Pomorskiego Rynku Hurtowego 
„Rënk”.

Laureaci konkursów

Podczas losowania skutera szczęście uśmiechnęło się do Reginy 
Wyrczyńskiej z Biskupińca. Na zdjęciu ze Stanisławem Gierszewskim, 
prezesem RENK oraz szczęśliwą „sierotką”, która wylosowała jej kupon

Stoisko Marzenny Świtalskiej zostało uznane za najciekawiej 
zaaranżowane przez komisję i przez publiczność
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W połowie 2007 roku Pano-
rama złożyła wniosek do Urzędu 
Miasta Sopotu o wydanie opinii 
o przeznaczeniu w planie miej-
scowym dla działki nr 1 KM 
1 położonej przy ul. Kolberga 
26-28 w Sopocie. Urząd Miasta 
odpowiedział, że nie ma planu 

miejscowego dla tej działki. W 
tej sytuacji, w niespełna dwa 
miesiące później, Panorama 
złożyła wniosek do Urzędu o 
wydanie decyzji administracyj-
nej o warunkach zabudowy dla 
tej działki. Po tym samy czasie, 
Urząd zawiadomił Panoramę o 
wszczęciu postępowania w spra-
wie wydania decyzji o ustaleniu 
warunków zabudowy dla inwe-

stycji polegającej na zabudowie 
mieszkaniowej, wielorodzinnej 
przy ul. Kolberga 26-28 w Sopocie.

Sprawa wydawała się prosta, 
trwały nawet rozmowy z naczel-
nikiem wydziału architektury 
który stwierdził, że ze względu 
na korzystną lokalizacje działki 
jest nawet celowe  wybudowanie 
w tym miejscu jeszcze wyższej 
dominanty uzupełniającej obecne 

osiedle (!) Jednak nagle, po pół 
roku, wydano decyzje odmawiającą 
wydania warunków zabudowy.  
Argumenty odmowy były takie, 
że jest to działka rolna, a nie 
budowlana, w studium nic nie 
jest napisane o budownictwie 
wielorodzinnym, że jest też pro-
blem z miejscami postojowymi a 
także że budynek…..zakłóci ruch 
powietrza w dolinie…

Dla Panoramy, co do realizacji 
tej inwestycji, raptem postawio-
no strome schody. Zaczęła się 
papierkowa przepychanka na 
różne argumenty.

Deweloper planuje budowę 
11-kondygnacyjnego budynku, 
podobnego do okolicznych aby 
ceny około 80 mieszkań były w 
miarę przystępne. Tylko takie 
mieszkania mogą zachęcić do 
zakupu młode sopockie rodziny 
„ożywiając” ten fragment miasta. 
Lokalna szkoła, która posiada 
spore rezerwy też powinna 
być zainteresowana napływem 
młodych ludzi. Póki co, wtóruje 
w protestach.  W międzyczasie 
sopoccy radni przyjęli plan za-
gospodarowania tych terenów i 
stanowczo stoją na stanowisku, 
że owszem może być zabudowa 
mieszkaniowa, ale tylko do 
czterech kondygnacji. Jakby nie 
dostrzegali, że w tej okolicy już 
wcześniej zostało wybudowanych 
kilkanaście wieżowców.

Spór do tego stopnia się zaognił, 
że deweloper ponownie złożył 
skargę do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Gdańsku 
na uchwałę sopockich radnych z 
sierpnia 2012, dotyczącą właśnie 
miejscowego planu zagospodarowa-
nia przestrzennego. Deweloperowi 
nie opłaca się budowa niskiego 
budynku, bo włączając w to cenę 
nabycia gruntu, mieszkania mu-
siałyby być bardzo drogie. Przy 
obecnej dekoniunkturze na rynku 
mieszkaniowym, mogły by nie 
znaleźć nabywców. Deweloper i 
tak już poniósł dodatkowe liczne 
koszty zlecając przeprowadzenie 
różnych analiz. Jedna z nich do-
tyczyła udowodnienia miejskim 
urzędnikom, że budowa kolej-
nego wieżowca na Brodwinie 
nie wpłynie na zwiększenie 
korków samochodowych w tej 
części miasta.

W tych licznych przepychan-
kach, Panorama nieco wcześniej, 
jeszcze przed 2010 rokiem nie 
mogąc się doczekać wydania 
decyzji o warunkach zabudowy, 
wystąpiła do Samorządowego 
Kolegium Odwoławczego. Or-
gan ten uznał, że ze względu na 
notoryczne łamanie prawa przez 
prezydenta miasta Sopotu odbiera 
mu prowadzenie tej sprawy i 
przekazało ją magistratowi w 
Kartuzach. 

Ten uznał, że na Brodwinie 
może stanąć 11-kondygnacyjny 
budynek mieszkalny. Decyzję tą 
podjęto, ale już po uchwaleniu 
w 2010 roku przez sopockich 
radnych miejscowego planu. 
Co prawda Wojewódzki Sąd 
Administracyjny w 2011 roku 
unieważnił ten plan, ale już w rok 
później przegłosowano nowy plan.

Z istotnych poczynań warto 
wspomnieć, że w maju 2010 
roku w lokalnej prasie ukazało 
się ogłoszenie Panoramy De-
velopment Sp. z .o.o „NOWE 
MIESZKANIA KOMUNALNE 
W SOPOCIE”,  informujące o 
propozycji złożonej Prezydentowi 

Miasta Sopotu w/s przekazania 
dziesięciu mieszkań komunalnych 
w planowanym budynku przy ul. 
Kolberga 26/28 w Sopocie. Władze 
miasta nie były zainteresowane 
taką propozycją.

Z kolei w czerwcu 2010 roku 
w III LO na Brodwinie odbyły 
się, zorganizowane przez Komisję 
Rewizyjną Rady Miasta Sopotu, 
konsultacje z mieszkańcami 
Brodwina w sprawie sposobu 
zagospodarowania działki przy 
ul. Kolberga 26/28. Obecni byli 
radni Miasta Sopotu, przedsta-
wiciele Wydziału Architektury 
Urzędu Miasta oraz Panoramy. 
Pojawił się również Prezydent 
Miasta Sopotu. Na spotkaniu 
mieszkańcy ul. Kolberga i ul. 
Cieszyńskiego mogli wypełnić 
ankietę przygotowaną przeze 
Radnych. Pomimo zarzutów 
radnych, że prezydent zakłócił 
i zmanipulował to spotkanie, 
ponad 30 % mieszkańców nie 
miało nic przeciwko planom 
Panoramy. Z naszej analizy 
dokumentów planistycznych 
a w szczególności uwag jakie 
mieszkańcy dwukrotnie składali 
do projektów planów wynika 
paradoks, że projekt budynku 
wielorodzinnego zyskuje coraz 
większe poparcie. Głosy za bu-
dową wieżowca rozkładają się 
mniej więcej po połowie, nawet 
z przewaga za.

Niespełna rok temu, 4 czerwca 
2012 roku, odbyła się dyskusja 
publiczna w Urzędzie Miasta 
Sopotu na temat projektu miej-
scowego planu zagospodarowania 
przestrzennego osiedla Brodwino 
w Sopocie. Wzięli w niej udział: 
Naczelnik Wydziału Architektury 
Krzysztof Swędrzyński, Wicepre-
zydent Miasta Sopotu Bartosz 
Piotrusiewicz, przedstawiciele 
Rady Miasta Sopotu, Panoramy 
Development oraz mieszkańcy 
Sopotu. Najbardziej aktywna 
okazała się niezmienna w składzie 
grupa mieszkańców Brodwina, 
przeciwników planowanego 
budynku (bojkotująca inwe-
stycję Panoramy także podczas 
debaty publicznej, która odbyła 
się 10.05.2010 r.) i wysuwająca 
niezmienne, niedorzeczne ar-
gumenty, wielokrotnie obalane 
przez Panoramę.

Urzędnicy sopoccy wyrazili 
dążenie do jak najszybszego 
zatwierdzenia nowego planu, 
co urzeczywistniło się w kilka 
miesięcy później. Ale już wtedy 
wyczuwało się brak chęci poro-
zumienia z inwestorem, co trwa 
do dzisiaj.  Wła-49

Siedem lat urzędniczej 
przepychanki w Sopocie

Już siedem lat, 
bo od 2007 roku, 
w Sopocie trwają 
przepychanki 
pomiędzy 
Urzędem Miasta, 
a firmą Panorama 
Development.
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Sport szkolny z Energą

Partner wydania

Zmagania w turnieju indy-
widualnym stały pod znakiem 
upadków. Młodzi zawodnicy 
aż 23 razy padali na tor. W 13 
wypadkach kończyło się to 
wykluczeniem. Pierwsze miej-
sce zajął Patryk Rydlewski, 
który zgromadził 12 punktów. 
Taki sam dorobeK miał Mi-
chał Gruchalski, ale przegrał 
w bezpośrednim pojedynku. 
Broniący tytułu mistrza Polski 
Kamil Nowacki z Wawrowa 
po trzech wygranych w dwóch 
kolejnych startach notował 
wykluczenia i zajął ostatecz-
nie szóste miejsce. Najlepszy 
z gdańszczan Karol Żupiński 
zajął siódme miejsce. 

W zmaganiach par zdecydo-
iwanie najlepsi byli zawodnicy 
z Wawrowa. Trzy ekipy zdoby-

ły po 11 punktów. Najmniejszy 
dorobek mieli gdańszczanie, 
którzy zajęli piąte miejsce. 

Podczas przerwy w obu za-
wodach rywalizowali zawod-
nicy na motocyklach o po-

jemności 50cc. W siedmiu z 
ośmiu wyścigów zwyciężył 
Jacek Fajfer z Wawrowa. Raz 

pokonał go Cyprian Olszew-
ski, syn Jarosława Olszew-
skiego. TŁ

Indywidualnie i parowo na minitorze

Sobota

II runda IMP 80-125cc - klasyfikacja turnieju:
1. Patryk Rydlewski (Polonia Bydgoszcz) 12 (1,2,3,3,3)
2. Michał Gruchalski (UŚKS Speedway Częstochowa) 12 (3,3,1,3,2)
3. Marcel Studziński (GUKS Speedway Wawrów) 11 (3,1,3,3,1)
4. Adam Rembeza (Unibax Toruń) 10 (3,2,1,2,2)
5. Marcin Kościelski (Unibax Toruń) 10 (2,2,2,2,2)
6. Kamil Nowacki (GUKS Speedway Wawrów) 9 (3,3,3,w,w)
7. Karol Żupiński (Wybrzeże Gdańsk) 9 (1,3,3,2,u)
8. Igor Kopeć-Sobczyński (Unibax Toruń) 8 (0,0,2,3,3)
9. Mateusz Bartkowiak (GUKS Speedway Wawrów) 7 (0,3,0,2,2)
10. Patryk Sitarek (Polonia Bydgoszcz) 6 (2,1,w,w,3)
11. Damian Stalkowski (Polonia Bydgoszcz) 5 (2,w,d,d,3)
12. Adam Wankiewicz (Unibax Toruń) 5 (1,w,2,1,1)
13. Kacper Orzeszek (Wybrzeże Gdańsk) 4 (2,1,0,1,-)
14. Szymon Frątczak (Polonia Bydgoszcz) 4 (w,2,w,1,1)
15. Kamil Łodożyński (Wybrzeże Gdańsk) 3 (1,1,w,0,1)
16. Adrian Bialk (UŚKS Speedway Częstochowa) 1 (0,0,1,w,0)
17. Paweł Wielemborek (Wybrzeże Gdańsk) ns

Turniej w klasie 50cc - klasyfikacja:
1. Jacek Fajfer (GUKS Speedway Wawrów) 12 (3,3,3,3)
2. Cyprian Olszewski (Wybrzeże Gdańsk) 8 (2,2,2,2)
3. Bartosz Tyburski (Wybrzeże Gdańsk) 4 (1,1,1,1)

4. Mateusz Łopuski (Wybrzeże Gdańsk) 0 (0,0,0,0)

1. GUKS Speedway Wawrów 16: Kamil Nowacki 9 (-,3,3,3), Marcel 
Studziński 5 (3,1,1,-), Mateusz Bartkowiak 2 (2,0)

2-4. UŚKS Speedway Częstochowa 11: Michał Gruchalski 6 (w,3,2,1), 
Adrian Bialk 5 (w,2,1,2)

2-4. Polonia Bydgoszcz 11: Paweł Sitarek 8 (3,0,3,2), Damian Stalkowski 
3 (2,1,w,0)

2-4. Unibax Toruń 11: Igor Kopeć-Sobczyński 9 (1,2,3,3), Adam Rembeza 
0 (0,-,0,-), Marcin Kościelski 2 (0,2)

5. Wybrzeże Gdańsk 8: Karol Żupiński 4 (d,1,2,1), Kacper Orzeszek 4 
(3,u,1,d)

Niedziela

TURNIEJ W KLASIE 50cc:
Klasyfikacja:
1. Jacek Fajfer (GUKS Speedway Wawrów) 11 (3,2,3,3)
2. Cyprian Olszewski (Wybrzeże Gdańsk) 9 (2,3,2,2)
3. Bartosz Tyburski (Wybrzeże Gdańsk) 4 (1,1,1,1)
4. Mateusz Łopuski (Wybrzeże Gdańsk) 0 (u,0,0,0)

Na gdańskim 
minitorze  
w sobotę 
rozegrano II rundę 
indywidualnych 
mistrzostwo 
Polski w mini 
żużlu, a w 
niedzielę drugą 
rundę Pucharu 
Polski Par 
Klubowych. 

Przez dwa ni 12 zespołów z klas V i VI gdań-
skich szkół podstawowych rywalizowało w 

czwórboju lekkoatletycznym. Najlepiej wypadła 
Szkoła Podstawowa nr 85 z Jasienia, której repre-
zentanci wygrali rywalizację wśród chłopców, a 
dziewczęta zajęły drugie miejsce.

W pierwszym dniu chłopcy SP 85 wywalczy-
li tytuł Mistrza Gdańska, a drugiego dziewczęta 
zdobyły srebrne medale. W dwóch rundach wy-
stąpiło łącznie około 500 uczniów. W kategorii 
dziewcząt rywalizowało 31 sześcioosobowych 
zespołów szkolnych, a wśród chłopców 28 dru-
żyn. Młodzi lekkoatleci mierzyli swoje siły w 
czterech konkurencjach: bieg na 60 m,skok w 
dal, rzut piłeczką palantową, bieg na 600 m dla 
dziewcząt  i na 1000 m dla chłopców. 

Klasyfikacja końcowa rundy finałowej
Chłopcy

1. Szkoła Podstawowa nr 85 - 1105 punktów: 
Piotr Wołodźko, Piotr Leśniewski, Krzysztof 
Dąbrowski, Jakub Wilkowski, Jan Brzeziński, 
Adam Tomczak. Opiekunka: Dorota Deoni-
ziak.

2. Szkoła Podstawowa nr 89 - 1050: Jakub Ru-
miński, Jan Szafranek, Michał Molenda, 
Jakub Kisieliński, Tomasz Klik, Bartłomiej 
Haśko. Opiekunka: Małgorzata Borkowski.

3. Szkoła Podstawowa nr 42 - 991: Krzysztof 
Kopernik, Jakub Klenczon, Jakub Przestrzal-
ski, Sebastian Białecki, Jakub Górski, Kacper 
Buczyński. Opiekun: Zbigniew Wrzosek.

4. Szkoła Podstawowa nr 11 - 910: Marcin Waż-
ny, Filip Sobolewski, Franciszek Maciąg, Ad-
rian Górka, Kacper Prócheński, Karol Urba-

nowicz. Opiekun : Andrzej Wygnał.
5. Szkoła Podstawowa nr 79 – 899
6. Szkoła Podstawowa nr 80  - 872
7. Szkoła Podstawowa im. św. Jana de la Salle 

– 872
8. Szkoła Podstawowa nr 75 – 847
9. Szkoła Podstawowa nr 35 – 762
10. Szkoła Podstawowa nr 76 – 752
11. Szkoła Podstawowa nr 19 – 748
12. Szkoła Podstawowa nr 58 - 704

Dziewczęta

1. Szkoła Podstawowa nr 81 - 1180 punktów: 
Barbara Werc, Julia Kulesza, Maja Stolarska, 
Karolina Buchnowska, Natalia Markowska, 
Adrianna Redwanz, Zuzanna Zawadzka. 
Opiekuki: Barbara Tołłoczko, Aneta Sumiń-
ska.

2. Szkoła Podstawowa nr 85 - 1100: Natalia 
Szechniuk, Wiktoria Dowejko, Anna Da-
browska, Natalia Kopacz, Blanka Pliszka, Ola 
Justka. Opiekunka: Dorota Deoniziak.

3. Szkoła Podstawowa nr 79 - 1048: Maria Choj-
nowski, Ula Hornik, Ela Moszyńska, Julia 
Chobian, Natalia Kozłowski, Natalia Baryła. 
Opiekunka Beata Obłońska.

4. Szkoła Podstawowa nr 35 - 1033: Karolina 
Młot, Katarzyna Broniszewska, Adrianna 
Chmielewska, Julia Bojanowska, Oliwia We-
ber, Julia Matuszewska. Opiekunka: Dorota 
Rycharska.

5. Szkoła Podstawowa nr 75 – 1029
6. Szkoła Podstawowa nr 48 – 1016
7. Szkoła Podstawowa nr 42  - 957
8. Szkoła Podstawowa im. św. Jana de la Salle 

– 956

9. Szkoła Podstawowa nr 89  - 929
10. Szkoła Podstawowa nr 16 – 927
11. Szkoła Podstawowa nr 24  - 892

PADO/GOKF

Na boisku ZSO nr 2 w gdańskiej 
Osowie odbył się finał Mi-

strzostw Gdańskiej Gimnazjady w piłce 
nożnej siedmioosobowej. W decydują-
cym o tytule spotkaniu drużyna z Gim-
nazjum nr 15 wygrała z reprezentacją 
Gimnazjum nr 29 2:1. W rozgrywkach 
wzięło udział ponad 380 młodych pił-
karzy.

Z 31 zespołów gimnazjalnych, które 
rozpoczęły na początku roku szkolnego 
rozgrywki do ścisłego finału zakwalifi-
kowały się z cztery: Gimnazjum nr 7, 
Gimnazjum nr 15, Gimnazjum nr 29 i 
Gimnazjum nr 33. W dwóch rundach, 
jesiennej i wiosennej odbyło się 16 
imprez piłkarskich, w których rozegra-
no łącznie 64 mecze. W rozgrywkach 
wzięło udział ponad 380 młodych pił-
karzy.

Wyniki meczów finałowych:
G 29 - G 33 3:2
G 15 - G 7 5:1
o III miejsce G 33 - G 7 2:3
o I miejsce G 29 - G 15 1:2

Klasyfikacja rundy finałowej:
1. Gimnazjum nr 15
2. 2. Gimnazjum nr 29
3. 3. Gimnazjum nr 7
4. 4. Gimnazjum nr 33

PADO/GOKF

Gimnazjum nr 15 
mistrzem Gdańska 
w piłce nożnej

SP 85 najlepsza w czwórboju lekkoatletycznym

Fot. GOKF
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Z gdańskich zawodów 
awans do finału wywalczy 
zwycięzca oraz druga drużyna 
o ile zdobędzie więcej niż 42 
punkty. Dlaczego 42 punkty? 
Tyle zdobyli Australijczycy 
zajmując drugie miejsce w 
pierwszym półfinale. Pewni 
startu w Pardubicach są już 
Duńczycy, którzy wygrali 
pierwszy półfinał.

Biało-czerwoni na pewno 
są faworytami gdańskiego 
półfinału. Trener Marek Cie-
ślak postawił na najbardziej 
doświadczonych polskich 
juniorów. Trzy nazwiska od 
początku były pewne. Patryk 
Dudek, Bartosz Zmarzlik i 
Pior Pawlicki to najlepsi pol-
scy młodzieżowcy, którzy z 
powodzeniem rywalizują w 
lidze z seniorami. Szkolenio-
wiec naszej reprezentacji jako 
czwartego wybrał Tobiasza 
Musielaka. Dla gdańskich 
kibiców pewnym zawodem 
może być brak powołania dla 
Krystiana Pieszczka.

Kibice gdańskiej drużyny 
z ciekawością będą śledzić 
postawę Szwedów. W skła-
dzie szwedzkiej drużyny zna-
lazło się dwóch zawodników 
- Mathias Thörnblom i Oliver 
Berntzon - którzy w tym sezo-
nie mają podpisane kontrakty 
z Renault Zdunek Wybrzeże. 

Oficjalny trening przed 
zawodami zaplanowano na 
sobotę na godzinę 11. Wstęp 

na sesje treningowe jest bez-
płatny.

Bilet normalny na zawody 
kosztuje w 15 złotych (sektory 
zielony i niebieski), a ulgowy 
10 złotych. Wejściówki na try-
bunę honorową kosztują 25 zł 
(normalna) i 15 zł (ulgowa). 
Dzieci do 7. roku życia zawo-
dy obejrzą na podstawie pro-
gramu zawodów, który będzie 
kosztował 3 złote.

ROSJĘ (kaski czerwone) 
będą reprezentować: Ilja Cza-
łow, Wiktor Kułakow, Witalij 
Biełousow i Władimir Boro-
dulin.

SZWECJA
- kaski niebieskie:
1. Jacob Thorsell
2. Mathias Thornblom
3. Oliver Berntzon
4. Fredrik Engman
menedżer: Bo Wirebrand
WIELKA BRYTANIA 
- kaski białe:
1. Kyle Howarth
2. Ashley Morris
3. Tom Perry
4. Adam Ellis
menedżer: Phil Morris
POLSKA 
- kaski żółte:
1. Piotr Pawlicki
2. Patryk Dudek
3. Tobiasz Musielak
4. Bartosz Zmarzlik
menedżer: Marek Cieślak

Tomasz Łunkiewicz

O przepustkę 
do Pardubic
W sobotę na gdańskim torze Polska, Szwecja, Rosja i 

Wielka Brytania będą rywalizować o awans do finału 
Drużynowych Mistrzostw Świata Juniorów. Turniej 

finałowy zaplanowano na 28 września w Pardubicach. Początek 
zawodów o godz. 17.00.

Patryk Dudek (kask żółty) to jeden z liderów polskiej reprezentacji 
fot. Sławomir Żylak


